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ROMANIA
JUDETUL VRANCEA
MUNICIPIUL FOCSANI
CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL
din 20 decembrie 2011

Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc sedinta ordinara a
Consiliului Local al Municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta ordinara din 20.12.2011, sedinta convocata prin
dispozitia d-lui Primar nr. 9467/14.12.2011, constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 21 consilieri locali din totalul de 21 de
consilieri locali atat cat alcatuiesc Consiliul local al municipiului Focsani in acest moment, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1)
din Legea nr.215/2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana, supune votului procesul verbal al sedintei ordinare din 29.11.2011.
Nu sunt discutii si se aproba cu 21 voturi „pentru”.

La sedinta participa:

? d-na Natasa Nemes – Director executiv, Directia economica;
? d-na Carmen Grosu – Sef serviciu buget – contabilitate;
? d-na Micsunica Baciu – Director executiv Directia resurse umane;
? d-nul Melus Nazaru – Sef serviciu impozite si taxe locale;
? d-na Claudia Bozna – Sef serviciu administratie publica, agricultura, cadastru;
? d-na Carmen Marta Ghiuta – Sef serviciu juridic contencios;
? d-na Ioana Stoica – Inspector - serviciu investitii, fond locativ;
? d-nul Gheorghe Nituc – Inspector - serviciu urbanism;
? d-nul Dan-Mihai Cazaciuc – Sef serviciu comunicare, protectie civila;
? d-nul Mihai Ciubotaru – Director Serviciul Public Local de Asistenta Sociala Focsani;
? d-nul Fane Popa – Director SC Administratia Pietelor Focsani SA;
? d-nul Sandel Ghiuta – Director Serviciul public comunitar de evidenta persoanelor;
? d-nul Valter Popescu– Director SC ENET SA Focsani;
? d-nul Ion Gheorghe – Director Politia Locala Focsani;
? d-nul Gheorghe Vasilescu – Director SC CUP SA Focsani;
? d-na Anca Largeanu-Apostol – Director Caminul pentru Persoane Varstnice Focsani;
? d-nul Viorel Profiroiu – Director SC CUP SALUBRITATE SRL Focsani;
? d-na Maria Murgoci – Director Tara Vrancei Focsani;
? d-nul Marius Pop – Inspector Directia de Dezvoltare Servicii Publice Focsani;
? d-na Violeta Dima – Consilier juridic, aparatul permanent de lucru al Consiliului local;
? d-nul Liviu Pogorevici – Director Administratie publica locala;
? d-nul Valentin Gheorghita – Director Ateneul Popular Focsani;
? D-na Eugenia Dragusanu - Inspector, compartiment proiecte;
? d-nul Marian Radulescu – Director Clubul Sportiv Municipal Focsani;
? d-nul Ion Diaconu – Director SC TRANSPORT PUBLIC SA Focsani;
? d-nul Dumitru Sandulachi – Director Formatia Corala Traditionala „Pastorala” Focsani;
? d-nul Sorin Francu – Director Teatrul municipal Focsani.

La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-media locala.

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan prezinta proiectul ordinii de zi care cuprinde 34 de puncte:

1. proiect de hotarare privind aprobarea acordului de infratire intre Municipiul Focsani, judetul Vrancea, din Romania si orasul Tivoli,
din Republica Italiana;

2. proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 41.000 lei din bugetul local al Municipiului Focsani pe anul 2012 pentru
organizarea si desfasurarea activitatilor prilejuite de semnarea acordului de infratire intre Municipiul Focsani, judetul Vrancea din
Romania si orasul Tivoli, din Republica Italiana;

3. proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 40.000 lei din bugetul local al Municipiului Focsani pe anul 2012 pentru
organizarea manifestarilor prilejuite de sarbatorirea zilei de 24 Ianuarie, Ziua Unirii Principatelor Romane;

4. proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 51.500 lei, din bugetul local al Municipiului Focsani pe anul 2012, Colegiului
National ,,Unirea” Focsani, pentru organizarea Concursului Interjudetean de Matematica ,,Unirea 2012”, editia a XI-a;
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5. proiect de hotarare privind aprobarea executiei bugetului local al Municipiului Focsani, bugetului institutiilor finantate partial si
activitatilor finantate integral din venituri proprii si bugetului creditelor interne si externe la 30 noiembrie 2011 si estimat la 31
decembrie 2011, detaliata pe sectiunea de functionare si sectiunea de dezvoltare;

6. proiect de hotarare privind aprobarea centrelor de executie bugetara a institutiilor de invatamant preuniversitar de stat din Municipiul
Focsani, a caror conducatori au calitatea de ordonator tertiar de credite si arondarea la acestea a institutiilor fara compartiment
financiar-contabil propriu;

7. proiect de hotarare privind aprobarea completarii art.1 din Hotararile Consiliului Local al Municipiului Focsani nr.285/04.10.2011 si
nr. 301/25.10.2011 pentru aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET SA Focsani;

8. proiect de hotarare privind aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET SA Focsani, stabilit prin Hotararea Consiliului Local al
Municipiului Focsani nr. 301/25.10.2011;

9. proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al Municipiului Focsani pe anul 2011;

10. proiect de hotarare privind aprobarea organigramei, statului de functii si numarului de personal pentru Directia de Dezvoltare
Servicii Publice Focsani;

11. proiect de hotarare privind completarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr.322/29.11.2011 transformarea unor
posturi din cadrul unitatilor de invatamant preuniversitar de stat din municipiul Focsani in vederea promovarii persoanelor incadrate pe
aceste posturi intr-un grad sau treapta superioara;

12. proiect de hotarare privind modificarea art. 1 al Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 224/2011 pentru stabilirea
drepturilor salariale ale d-nei Dima Violeta consilier juridic, gradul II, gradatia 2, clasa de salarizare 38 in cadrul Aparatului Permanent
de Lucru al Consiliului Local Municipiului Focsani;

13. proiect de hotarare privind modificarea art. 1 al Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 225/2011 pentru stabilirea
drepturilor salariale ale d-lui Racovita Jalova Mihai Cosmin, inspector de specialitate, gradul II, gradatia 2, clasa de salarizare 38 in
cadrul Aparatului Permanent de Lucru al Consiliului Local Municipiului Focsani;

14. proiect de hotarare privind aprobarea listei nominale cu persoanele carora li se repartizeaza locuinte pentru tineri destinate
inchirierii, conform Normelor metodologice de punere in aplicare a prevederilor Legii nr. 152/1998 republicata si modificata si a
Hotararii Consiliului Local nr. 70/22.02.2011 privind aprobarea listei de prioritati;

15. proiect de hotarare privind modificarea art.2 din Hotararea Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 204/2009 pentru aprobarea
depunerii proiectului ,,Reabilitare, modernizare si dotari – Colegiul National Unirea” si a cofinantarii cheltuielilor legate de proiect;

16. proiect de hotarare privind revocarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr.333/2011 pentru aprobarea indicatorilor
tehnico-economici, faza proiect tehnic de executie, pentru obiectivul de investitii „Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc
nr. 9, 11 si 13 din Municipiul Focsani”;

17. proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de executie, pentru obiectivul de investitii
„Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr. 9, din Municipiul Focsani”;

18. proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de executie, pentru obiectivul de investitii
„Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr.11 din Municipiul Focsani”;

19. proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de executie, pentru obiectivul de investitii
„Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr. 13 din Municipiul Focsani”;

20. proiect de hotarare privind completarea anexei la Hotararea Consiliului Local al Municipiului Focsani nr.309/2011 pentru aprobarea
tabelului nominal reprezentand propunerile de atribuire in proprietate a unor suprafate de teren in baza art. 36, alin. (3) din Legea nr.
18/1991 a fondului funciar, republicata, cu modificarile si completarile ulterioare;

21. proiect de hotarare privind insusirea completarilor si modificarilor aduse anexei la Hotararea Consiliului Local al Municipiului nr.
176/2011 pentru insusirea inventarului bunurilor care apartin domeniului public al municipiului Focsani;

22. proiect de hotarare privind completarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr.23/26.01.2010 privind aprobarea
Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al municipiului Focsani, cu modificarile si compeltarile ulterioare;

23. proiect de hotarare privind aprobarea vanzarii fara licitatie publica, a terenului in suprafata de 16,00 mp. situat in Focsani, str.
Alexandru Vlahuta, nr. 19, judetul Vrancea, T.175, P.9243 ce apartine domeniului privat al municipiului Focsani, catre Sima Ion;

24. proiect de hotarare privind aprobarea vanzarii prin licitatie publica, a terenului in suprafata de 36,00 mp., apartinand domeniului
privat al municipiului Focsani, situat in Focsani, str. Mr. Gheorghe Sava, nr. 10B;

25. proiect de hotarare privind aprobarea concesionarii prin licitatie publica a terenului in suprafata de 315,00 m.p., apartinand
domeniului privat al municipiului Focsani, str. Dobrogeanu Gherea, nr. 1, in vederea construirii unui sediu de partid;

26. proiect de hotarare privind aprobarea pretului local de facturare a energiei termice furnizata populatiei prin sistem centralizat, in
municipiul Focsani;

27. proiect de hotarare privind alegerea unui presedinte de sedinta, pentru Consiliul Local al Municipiului Focsani, pe o perioada de
trei luni, incepand cu luna Ianuarie 2012;

28. proiect de hotarare privind desemnarea mandatarului Consiliului Local al Municipiului Focsani in Adunarea Generala a Actionarilor



la SC CUP SALUBRITATE SRL Focsani, pana la solutionarea contestatiei formulate de Institutia Prefectului Judetului Vrancea
impotriva Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 49/2011, prin Hotarare Judecatoreasca definitiva si irevocabila;

29. proiect de hotarare privind desemnarea mandatarului Consiliului Local al Municipiului Focsani in Adunarea Generala a Actionarilor
la SC TRANSPORT PUBLIC SA Focsani, pana la solutionarea contestatiei formulate de Institutia Prefectului Judetului Vrancea
impotriva Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 50/2011, prin Hotarare Judecatoreasca definitiva si irevocabila;

30. proiect de hotarare privind desemnarea mandatarului Consiliului Local al Municipiului Focsani in Adunarea Generala a Actionarilor
la SC CUP SA Focsani, pana la solutionarea contestatiei formulate de Institutia Prefectului Judetului Vrancea impotriva Hotararii
Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 51/2011, prin Hotarare Judecatoreasca definitiva si irevocabila;

31. proiect de hotarare privind desemnarea mandatarului Consiliului Local al Municipiului Focsani in Adunarea Generala a Actionarilor
la SC ENET SA Focsani, pana la solutionarea contestatiei formulate de Institutia Prefectului Judetului Vrancea impotriva Hotararii
Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 52/2011, prin Hotarare Judecatoreasca definitiva si irevocabila;

32. aprobarea Graficului de desfasurare al sedintelor ordinare ale Consiliului Local al Municipiului Focsani, pe semestrul I, anul 2012;

33. raport privind transparenta decizionala in administratia publica, pentru anul 2011;

34. informari, declaratii politice.

Se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 21 voturi „pentru”.

Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea acordului de infratire intre Municipiul Focsani, judetul
Vrancea, din Romania si orasul Tivoli, din Republica Italiana;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 349.
Se prezinta punctul 2 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 41.000 lei din bugetul local al Municipiului
Focsani pe anul 2012 pentru organizarea si desfasurarea activitatilor prilejuite de semnarea acordului de infratire intre Municipiul
Focsani, judetul Vrancea din Romania si orasul Tivoli, din Republica Italiana;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 350.

Se prezinta punctul 3 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 40.000 lei din bugetul local al Municipiului
Focsani pe anul 2012 pentru organizarea manifestarilor prilejuite de sarbatorirea zilei de 24 Ianuarie, Ziua Unirii Principatelor Romane;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 351.

Se prezinta punctul 4 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 51.500 lei, din bugetul local al Municipiului
Focsani pe anul 2012, Colegiului National ,,Unirea” Focsani, pentru organizarea Concursului Interjudetean de Matematica ,,Unirea
2012”, editia a XI-a;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 352.

Se prezinta punctul 5 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea executiei bugetului local al Municipiului Focsani, bugetului
institutiilor finantate partial si activitatilor finantate integral din venituri proprii si bugetului creditelor interne si externe la 30 noiembrie
2011 si estimat la 31 decembrie 2011, detaliata pe sectiunea de functionare si sectiunea de dezvoltare;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 353.

Se prezinta punctul 6 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea centrelor de executie bugetara a institutiilor de invatamant
preuniversitar de stat din Municipiul Focsani, a caror conducatori au calitatea de ordonator tertiar de credite si arondarea la acestea a
institutiilor fara compartiment financiar-contabil propriu;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 354.

Se prezinta punctul 7 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea completarii art.1 din Hotararile Consiliului Local al
Municipiului Focsani nr.285/04.10.2011 si nr. 301/25.10.2011 pentru aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET SA Focsani;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 355.
Se prezinta punctul 8 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET SA Focsani, stabilit
prin Hotararea Consiliului Local al Municipiului Focsani nr. 301/25.10.2011;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 356.

Se prezinta punctul 9 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al Municipiului Focsani pe anul
2011;

Dl. consilier Vasile Dobre: „doresc sa fac cateva amendamente la acest proiect de hotarare.
Ca urmare a faptului ca au aparut probleme dupa ce a fost redactata ordinea de zi, prin urmare, in primul rand, doresc sa va propun



redistribuirea cheltuielilor de salarii intre unitatile de invatamant in baza avizului Inspectoratului Scolar Judetean Vrancea, transmis prin
adresa 8942/19.12.2011, respectiv, vom reduce bugetul Colegiului National Unirea cu 2000 lei si vom suplimenta bugetele Gradinitei
cu program prelungit nr.7 cu 1000 lei si bugetul Liceului cu program Sportiv Focsani, cu 1000 lei.
Apoi, dorim sa va supunem aprobarii dvs. virari de credite intre capitolele bugetare la cheltuieli, dupa cum urmeaza: sa diminuam cu
151,64 mii lei, capitolul: 8102 – combustibil si energie, subventie pentru acoperirea diferentei de pret la energia termica livrata catre
populatie si sa majoram in acelasi timp cu aceiasi suma, respectiv: 151,64 mii lei, a urmatoarelor capitole bugetare:
- 93,64 mii lei, la capitolul: 6502 – invatamant, pentru urmatoarele unitati de invatamant:
33,11 mii lei – Gradinita nr.7, pentru reparatii capitale;
- 10 mii lei – Gradinita nr.2, pentru utilitati, respectiv: incalzire ENET;
- 13,7 mii lei – Gradinita nr.13, pentru reparatii curente – fatada acestei unitati d
invatamant;
- 5 mii lei – Scoala Stefan cel Mare, pentru utilitati privind incalzirea;
- 19 mii lei – Colegiul Tehnic Ion Mincu, pentru utilitati; din care: 14 mii lei, la ENET si 5
mii lei la plata apei la CUP;
- 12,83 mii lei – Colegiul National Unirea, pentru utilitati; din care: 4,8 mii lei incalzire –
gaze, 2,5 mii lei iluminat, 5,73 mii lei verificare centrala si medicina muncii;
- 58 mii lei la capitolul:8012 – actiuni generale economice pentru constituirea fondului de
intretinere, inlocuire si dezvoltare mijloace fixe aferente proiectului de canalizare finantate din fonduri europene nerambursabile;
- virari de credite intre capitolele bugetare la venituri: diminuarea cu 33,11 mii lei a
veniturilor alocate sectiunii de functionare si majorarea cu aceeasi suma, respectiv cu 33,11 mii lei a veniturilor aferente a sectiunii de
dezvoltare;
- la bugetul unitatilor finantate partial sau integral din venituri proprii: propunem
majorarea bugetului Colegiului National Unirea, cu 2000 lei venituri si cheltuieli.
Acestea au fost amendamentele pe care am dorit sa vi le supun atentiei si aprobarii dvs. stimati colegi, la proiectul de hotarare privind
aprobarea rectificarii bugetului general al municipiului Focsani pe anul 2011”.

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan: „am si eu un amendament.
Sa solicitam, datorita faptului ca avem o Piata a Unirii noua si trebuie sa pastram o traditie, o sa solicit, diminuarea cu 260 mii lei de la
combustibil si energie si majorarea cu 260 mii lei la Cultura, recreere si religie, transfer, catre institutii publice, de spectacole si
concerte, ma refer aici la Tara Vrancei, majorarea practic a bugetului Ansamblului Folcloric Tara Vrancei la venituri, cu 270 mii lei, din
care: 260 mii lei subventie de la bugetul local si 10 mii lei venituri proprii, din prestari servicii, repartizate pentru activitati culturale,
suma necesara pentru organizarea in parteneriat cu Consiliul Judetean Vrancea a Revelionului din acest an”.
Nu sunt discutii si se supune la vot proiectul de hotarare in forma initiala, nefiind adoptat cu 21 voturi „abtineri”.
Se supune la vot proiectul de hotarare cu amendamentul d-lui consilier Vasile Dobre si amendamentul d-lui Consilier Bogdan Emilian
Matisan, se adopta cu 20 voturi „pentru” si 1 vot „abtinere” din partea d-lui consilier Vasile Istudor devenind hotararea nr. 357.

Se prezinta punctul 10 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea organigramei, statului de functii si numarului de personal
pentru Directia de Dezvoltare Servicii Publice Focsani;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 358.

Se prezinta punctul 11 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind completarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani
nr.322/29.11.2011 transformarea unor posturi din cadrul unitatilor de invatamant preuniversitar de stat din municipiul Focsani in
vederea promovarii persoanelor incadrate pe aceste posturi intr-un grad sau treapta superioara;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 359.

Se prezinta punctul 12 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea art. 1 al Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani
nr. 224/2011 pentru stabilirea drepturilor salariale ale d-nei Dima Violeta consilier juridic, gradul II, gradatia 2, clasa de salarizare 38 in
cadrul Aparatului Permanent de Lucru al Consiliului Local Municipiului Focsani;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 360.

Se prezinta punctul 13 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea art. 1 al Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani
nr. 225/2011 pentru stabilirea drepturilor salariale ale d-lui Racovita Jalova Mihai Cosmin, inspector de specialitate, gradul II, gradatia
2, clasa de salarizare 38 in cadrul Aparatului Permanent de Lucru al Consiliului Local Municipiului Focsani;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 361.

Se prezinta punctul 14 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea listei nominale cu persoanele carora li se repartizeaza
locuinte pentru tineri destinate inchirierii, conform Normelor metodologice de punere in aplicare a prevederilor Legii nr. 152/1998
republicata si modificata si a Hotararii Consiliului Local nr. 70/22.02.2011 privind aprobarea listei de prioritati;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 362.
Se prezinta punctul 15 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea art.2 din Hotararea Consiliului Local al Municipiului
Focsani nr. 204/2009 pentru aprobarea depunerii proiectului ,,Reabilitare, modernizare si dotari – Colegiul National Unirea” si a
cofinantarii cheltuielilor legate de proiect;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 363.

Se prezinta punctul 16 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind revocarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani



nr.333/2011 pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de executie, pentru obiectivul de investitii „Alimentare
cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr. 9, 11 si 13 din Municipiul Focsani”;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 364.

Se prezinta punctul 17 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de
executie, pentru obiectivul de investitii „Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr. 9, din Municipiul Focsani”;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 365.

Se prezinta punctul 18 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de
executie, pentru obiectivul de investitii „Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr.11 din Municipiul Focsani”;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 366.

Se prezinta punctul 19 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza proiect tehnic de
executie, pentru obiectivul de investitii „Alimentare cu gaze naturale blocuri ANL Aleea Parc nr. 13 din Municipiul Focsani”;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 367.

Se prezinta punctul 20 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind completarea anexei la Hotararea Consiliului Local al Municipiului
Focsani nr.309/2011 pentru aprobarea tabelului nominal reprezentand propunerile de atribuire in proprietate a unor suprafate de teren
in baza art. 36, alin. (3) din Legea nr. 18/1991 a fondului funciar, republicata, cu modificarile si completarile ulterioare;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 368.

Se prezinta punctul 21 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind insusirea completa-
rilor si modificarilor aduse anexei la Hotararea Consiliului Local al Municipiului nr. 176/2011 pentru insusirea inventarului bunurilor care
apartin domeniului public al municipiului Focsani;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 369.

Se prezinta punctul 22 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind completarea Hotararii Consiliului Local al Municipiului Focsani
nr.23/26.01.2010 privind aprobarea Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al municipiului Focsani, cu modificarile si
compeltarile ulterioare;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 370.

Se prezinta punctul 23 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea vanzarii fara licitatie publica, a terenului in suprafata de
16,00 mp. situat in Focsani, str. Alexandru Vlahuta, nr. 19, judetul Vrancea, T.175, P.9243 ce apartine domeniului privat al municipiului
Focsani, catre Sima Ion;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 371.

Se prezinta punctul 24 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea vanzarii prin licitatie publica, a terenului in suprafata de
36,00 mp., apartinand domeniului privat al municipiului Focsani, situat in Focsani, str. Mr. Gheorghe Sava, nr. 10B;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 21 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 372.

Se prezinta punctul 25 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea concesionarii prin licitatie publica a terenului in suprafata
de 315,00 mp., apartinand domeniului privat al municipiului Focsani, str. Dobrogeanu Gherea, nr. 1, in vederea construirii unui sediu
de partid;

Dl. consilier Eugen Popa : „este bine ca s-a initiat acest proiect de hotarare dar, am cateva nelamuriri.
In primul rand: cum s-a rezolvat acele cereri de acordare in compensare pentru terenul respectiv, pretul licitatiei de 40 lei/mp./an
pentru concesiune, modul de desfasurare a licitatiei, ar fi fost mai bine cu strigare deschisa, cu pasi, si nu se spune nimic de
publicitatea licitatiei.
Sa o luam cu inceputul: situatia acestui teren”.

Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „as incepe cu ultima intrebare.
In ceea ce priveste publicitatea, se va face in presa locala. Obiectul acestui proiect este, concesionarea prin licitatie publica, nu oricui,
ci unui partid sau celui care adjudeca, cei care se inscriu, adjudeca cel care ofera pretul cel mai mare.
Este o licitatie publica cu strigare in care pasul este bine determinat, iar pretul de 40 lei/mp./an, este pretul stabilit printr-o hotarare a
Consiliului Local mai veche.
Proiectul de hotarare, vine sa raspunda solicitarii Partidului National Liberal. Dumnealor au solicitat, dvs. prin acest proiect de hotarare
sau prin ceea ce votati aprobati sau nu, concesiunea, repet, prin licitatie publica pentru edificarea unui sediu de partid. Sunt excluse
persoanele fizice sau alte persoane juridice, cu exceptia partidelor, bineinteles.
In ceea ce priveste compensarea, nu stiu la ce va referiti? Am amintit in raport, ca exista un dosar aflat pe rolul Curtii de Apel Galati, in



care instanta cerea precizari cu privire la suprafata situata in acest amplasament, e adevarat, de doar 120 mp., daca poate fi acordat
in compensare. Nu exista astazi, cand discutam, o hotarare prin care, aceasta suprafata a fost dispusa, sau pentru care
s-a dispus, restituirea in natura.

Dl. consilier Eugen Popa : „deci, este liber de sarcini?”.

Dl. Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „este liber de sarcini”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „si partidul nostru ar vrea sa construiasca un sediu si ar trebui sa ne bucuram ca s-a scos aceasta
suprafata de teren, insa, eu nu inteleg un lucru: mie, mi se pare aceasta concesionare prin licitatie, destul de limitata.
Daca, de exemplu, ar fi un teren cu valoare, in centrul orasului, vine cineva si vrea sa faca o locuinta pentru tineri, sau o gradinita, o
scoala. Este bine ca se scoate prin licitatie, dar, eu cred ca nu ar trebuie sa fie limitat. Cine da mai mult, a luat acel teren, nu?
Poate vrea sa se inscrie cineva privat?”

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan: „proiectul de hotarare, propune: scoaterea la licitatie a acestui teren cu destinatia –
sediu partid politic, la solicitarea petentului – P.N.L.
Deci, acolo nu poate fi construit altceva, si cladirea respectiva nu poate avea alta destinatie decat sediu de partid politic, dl.secretar, la
aceasta s-a referit”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „eu am vrut sa spun asa: ca nu mi se pare corect, ca un teren al municipiului Focsani se limiteaza, iar
municipalitatea, Primaria, nu va incasa o suma, consfintita prin piata libera. Cine participa la licitatie?”

Dl. Primar al municipiului Focsani Decebal Bacinschi: „daca orice partid, orice agent economic, doreste ceva de la noi, sa
concesioneze, sa cumpere o suprafata de teren sau alt bun, noi suntem obligati sa initiem un proiect de hotarare.
Partidul National Liberal, a solicitat acest teren pentru constructia unui sediu. In aceste conditii, daca dvs. aprobati, mergem pe ideea,
ca acolo poate fi construit un sediu de partid.
Poate participa oricine la licitatie. Daca nu se aproba acest proiect, maine, poimaine, poate veni cineva sa solicite acel teren pentru
alta activitate si in aceste conditii, noi vom scoate cu aceasta destinatie.
Nu-l aprobati, atunci va ramane din nou, liber. Dansii au facut o solicitare, dl. viceprimar
Dobre a initiat acest proiect de hotarare, in conditiile in care suntem obligati prin lege, sa supunem atentiei Consiliului Local orice
solicitare”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „dvs. spuneti ca s-a propus acest proiect de hotarare, daca se voteaza, bine, daca nu se voteaza, bine.
Eu am vrut sa va spun ca nu mi se pare corect, sa se limiteze. Asta am vrut sa spun. E adevarat, prin vot se adjudeca, sau nu se
adjudeca acest teren. Dar nu mi se pare moral, ca un teren din centrul orasului sa nu poata fi scos la licitatie – liber, in piata libera, ca
sa spun asa, si se scoate, limitat, intr-o varianta limitata”.
Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „d-le consilier, faceti un amendament.
Obiectul acestui teren, sa fie pentru edificarea unui spatiu comercial si a unui partid politic si cine se inscrie si ofera mai mult, castiga.
Obiectul acestui proiect, raspunde solicitarii P.N.L. Nu aveam cum sa dam destinatie pentru un viitor spatiu comercial, ci doar partid si
prin licitatie publica”.

Dl. consilier Ioan Liviu Oloeriu: „eu cand am vazut proiectul colegilor liberali, am zis: iata d-le un lucru bun, un partid isi face sediu, si-l
construieste, un exemplu de urmat.
Nu stiu de ce, dl. consilier Tanase, care si-a inceput discursul ca-si doreste un sediu, nu participa la licitatie, sa ridice pretul licitatiei,
astfel incat Primaria sa castige foarte multi bani. Deci, sunteti liberi.
Din punctul meu de vedere, explicatia dl. secretar Corhana, exista, dar pentru un sediu politic, pentru ca, traim intr-o democratie,
motoarele democratiei sunt partidele politice, sediile partidelor politice sunt reprezentative, atat pentru comunitati, pentru tara.
Deci, oportunitatea construirii unui sediu de partid intr-o zona, asa cum este aleasa si ceruta de liberali, nu vad de ce sa o modificam.
Acolo, din punctul meu de vedere, ca oportunitate, se poate construi foarte bine, un sediu de partid politic. Ar fi o licitatie foarte
interesanta, o licitatie cu strigare, intre PD-L si PNL, sa vedem cine bate”.

Dl. consilier Ionel Preda: „imi pun intrebarea daca in cadrul Primariei mai sunt si alte terenuri care stau probabil undeva, la cartoteca
ascunse, si la care probabil nu au acces de informare decat domnii primari sau viceprimari si nu inteleg de ce acest teren a iesit acum,
prin grija d-lui viceprimar Dobre.
Daca sunt terenuri si le avem, de ce nu le scoatem public, are dreptate dl. consilier Tanase, de ce trebuie sa-l ia PNL, de ce nu-l
scoatem afara, sa poata participa oricine, de ce nu punem un afis undeva, prin care Primaria sa anunte ca are terenuri pentru
concesionare, pentru vanzare, pentru orice probleme si atunci, va spun eu sigur, ca probabil s-ar gasi niste beneficiari mai importanti
pentru oras, decat un sediu de partid.
Este oarecare incompatibilitate a mea, vis a vis de aparitia acestui proiect, pe care dl. viceprimar Dobre l-a si scos repede de la dospit,
l-a scos afara, hai sa facem sediu de partid.
Sa facem si sedii de partid dar, de ce nu am face si altceva. Poate ca in orasul Focsani, la momentul acesta sunt alte urgente si putem
construi pe acel loc, care sta probabil de foarte mult acolo si altceva”.

Dl. consilier Gheorghe Stan: „consider ca acest proiect nu contravine nici unei legi. In afara de asta, ca o gluma, PNL, vrea sa
pastreze un echilibru intre PD-L si PSD. Acesta este locul, pe care l-am gasit noi, care este la mijloc”.

Dl. consilier Danut Popoiu: „in functie de interese politice”.

Dl. consilier Eugen Popa: „in ideea celor spuse de dl. consilier Oloeriu, pentru ca licitatia este in plic, haideti sa facem amendamentul”.

Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „procedura licitatiei, presupune practic, o divizare a procedurii.
Exista 2 plicuri. Dvs. ati citit trunchiat proiectul, plicurile se introduc unul in altul. Documentele de calificare in unul, iar oferta financiara
in celalalt. Licitatia este cu strigare a celor inscrisi. Nu exista o procedura de adjudecare a terenului in plic. Nu sunt oferte in plic. Este
licitatie publica cu strigare. Pretul de pornire fiind: 40 lei/mp./an”.

Dl. consilier Eugen Popa: „cu pasi”.
Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „cu pasi, evident”.



Dl. consilier Neculai Tanase: „inainte de a face un amendament, eu vreau sa ma fac inteles, probabil ca nu ati inteles bine.
Eu nu ma opun ca PNL sa-si faca sediu, este o initiativa foarte buna, numai ca eu vreau sa fac amendamentul in sensul ca: aprobarea
concesionarii prin licitatie publica a terenului in suprafata de 315 mp. apartinand domeniului privat al municipiului Focsani,
str.Dobrogeanu Gherea nr.1. Atat. Fara a limita in vederea construirii unui sediu de partid. Participa toata lumea la licitatie”.

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan: „se refera la schimbarea titlului proiectului”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „sa nu mai contina: in vederea construirii unui sediu de partid. Sa participe toata lumea la licitatie. Daca
PNL-ul ofera cel mai bun pret, foarte bine, il adjudeca si isi construieste sediu de partid. Nu ca ar fi cineva impotriva sa isi construiasca
PNL-ul sediu de partid.
Nu mi se pare corect si asta si fata de cetatenii municipiului Focsani”.

Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „nu putem da oricare destinatie terenului acolo. Dar poate cel care
adjudeca fara a da o destinatie prin proiectul de hotarare vrea sa faca ceva impotriva legii. Aprobam impotriva legii. Trebuie sa ne
gandim. Daca va ganditi, la spatiu comercial, farmacie, un alt obiectiv, trebuie definit astazi, aici.
Asta inseamna, ca oricine poate sa vina si sa concesioneze, sa faca orice, asta este dorinta? ”

Dl. consilier Neculai Tanase: „sa se completeze, si spatiu comercial, sa se diversifice”.

Dl.Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „asta va rog sa precizati. Daca va ganditi sa limitati, sau sa dati o
destinatie viitoare acestui teren, sa o faceti. Nu prin licitatie publica, pentru orice”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „in momentul de fata, este limitat”.

Dl. consilier George Mardare: „dl. secretar Corhana, a spus exact ce am vrut sa spun eu, a face orice acolo este o aberatie. Se
trezesc unii si vand etnobotanice.
In momentul in care dorim sa precizam ce sa se faca acolo trebuie enumerat exact, ce consideram noi ca este posibil sa se faca
acolo, ce activitate normala sa se desfasoare in acel loc.
Eu as vrea sa intreb: a fost oare vreo solicitare a consilierilor de la PD-L pentru a face ceva pentru binele comunitatii si s-a spus ca nu
exista loc? De ce abia acum s-au trezit, cand un partid vrea sa-si faca un sediu”.

Dl. consilier Eugen Popa: „ ce legatura are asta?”.

Dl. consilier George Mardare: „pentru ca spuneti ca s-au tinut locurile la dospit, ca s-au scos din frigider. Astea cunt niste chestii care
duc cu gandul unde nu trebuie. Ati cerut vreodata si vi s-a spus ca nu exista loc? De ce nu ati venit niciodata cu o propunere de a face
ceva, de a solicita de la Primarie, spre binele comunitatii ?”.

D-na consilier Doina Fodoreanu: „vreau sa-i dau un raspuns d-lui consilier Preda. Terenul acesta, sa stiti d-le consilier, despre terenul
acesta se tot discuta de doua mandate, si este publica informatia vis-a-vis de el.
Daca imi aduc bine aminte si in mandatul trecut a intrat in sedinta de consiliu de doua – trei ori acest teren. Deci, nu a fost ascuns, iar
lista terenurilor puteti sa o gasiti, puteti sa o solicitati public si chiar in sedinta de consiliu”.

Dl. consilier Danut Popoiu: „eu sunt de acord cu cererea dumnealor si atata vreme cat este licitatie, n-au decat alte partide sa-si ridice
pretul. Candva, exista un sediu de partid pentru intreaga regiune, ma refer la fosta Scoala Comerciala, dar nu ne mai amintim de asta.
D-le consilier Mardare, cand eu solicitam sa se gaseasca solutii pentru spatiul de la Colegiul Unirea, cand ceream solutii pentru spatiul
de la Scoala nr.9, atunci dadeam din umeri toti.
La Colegiul Unirea, teren de sport nu mai exista, pentru ca s-a construit acolo zid si se vor construi doua case; la terenul de la Scoala
nr.9, se construieste un hotel, minihotel.
Deci, au fost situatii in care noi ceream, pentru comunitate, anumite solutii si cu toate acestea nu s-au gasit. Deci, adevarul este pe
undeva pe la mijloc”.

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan: „supun la vot amendamentul d-lui consilier Neculai Tanase”.

Dl. Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana: „care amendament ?”

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan: „va mentineti amendamentul?, formulati-l va rog”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „acelasi articol prin care se scoate specificarea, sa fie sediu de partid. Spatiu comercial, poate sa fie si
sediu de partid, locuinte sociale, gradinita, scoala. Deci, adaugati, gradinita, scoala, spatiu comercial”.

Nu mai sunt discutii si se supune la vot proiectul de hotarare in forma initiala, fiind adoptat cu 15 voturi „pentru” si 6 „abtineri” din
partea d-lor consilieri: Vasile Istudor, Eugen Popa, Neculai Tanase, Ionel Preda, Cristinel Susu si d-na consilier Lucica Chiper,
devenind hotararea nr. 373.

Se prezinta punctul 26 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea pretului local de facturare a energiei termice furnizata
populatiei prin sistem centralizat, in municipiul Focsani;

Dl. consilier Ioan Liviu Oloeriu: „pentru ca spiritul Craciunului l-am calcat in picioare la proiectul anterior, o sa va intreb stimati colegi,
cum ati calculat dvs., bineinteles pentru inceput suma aceasta de 225,97 lei ?”.

Dl. consilier Ionel Preda: „in l6.11.2010, cu hotararea 341, daca va uitati, proiect privind realizarea pe termen mediu a unei politici
tarifare, privind pretul de referinta a energiei termice pentru populatie, necesara implementarii proiectului reabilitare in sistemul de
termoficare urbana la nivelul municipiului Focsani pentru perioada: 2009 – 2010, in scopul conformarii la legislatia de mediu de
crestere a eficientei energetice, finantate din fondurile de coeziune in cadrul programului operational, anexa 3, prioritar.
Si daca veti vedea, la HCL 341, hotarare pe care de fapt, nu altcineva, decat tot noi am votat-o si care este legala, si este in fiinta, va
veti uita acolo, foarte frumos ca, gradual la 2010, la 2011, la 2012, pretul, asa am aprobat noi, d-le consilier, si daca ma intrebati pe



mine acum, ce calcule au stat atunci, trebuie sa raspundem toti cei care suntem aici.
Pretul aferent anului 2012, este 225,97 lei. Acesta este raspunsul, la care de fapt, trebuie sa vina toti consilierii locali care au semnat
acest proiect de hotarare si care este in fiinta”.
Dl. consilier Ioan Liviu Oloeriu: „fiti convins, stiam de unde vine acest pret, de altfel, stiti ca l-am discutat si in sedinta de comisie.
Eu va intreb lucrul acesta pentru ca in momentul cand initiati un proiect de o asemenea importanta, banuiam ca faceati si niste calcule
sau un sondaj, vazand cum a curs noul pret al Gcal., ce s-a intamplat in aceasta perioada de cand cetatenii au inceput sa plateasca
caldura”.
As vrea sa intreb, la aceasta ora ce pret plateste cetateanul pe Gcal. tinand cont ca proiectul initiat de noi este suspendat de Institutia
Prefectului. Cat se plateste acum ?
Inteleg, 203 lei, deci, in ce situatie ne aflam stimati colegi? Ne aflam in situatia incalcarii unui proiect european, cu surse europene,
deci, noi avem un pret, sub pretul minim la acest moment. De ce, pentru ca s-a suspendat proiectul, si o spun si o s-o spun chiar daca
o sa am presiuni, sau sa patesc ceva, ca acest lucru a fost facut prin vointa de a arata populatiei ca un prefect poate sa intoarca un
pret inapoi, si nu ca un prefect este pus acolo, sa respecte legea.
Iar in situatia aceasta, este posibil ca proiectul pe care-l avem pentru modernizarea ENET-ului sa aiba probleme. E simplu de gasit pe
cel ce va suporta si daunele”.
Deci, ceea ce v-as putea spune eu, dar poate dl.Primar ne spune, cred ca luna ianuarie va fi momentul de analiza cand v-om propune
un alt pret pentru Gcal.”.

Dl.Primar al municipiului Focsani Decebal Bacinschi: „domnilor consilieri: am aprobat un pret, 203 lei. Am inceput sa derulam proiectul
de reabilitare termica a orasului, a centralei si retelelor, am aprobat un pret de 270 lei, dupa care a disparut subventia, si am ramas la
pretul de 399,21 lei/Gcal. in conditiile in care am fost de acord sa marim cota ajutoarelor, de la 786 lei la 1000 lei venit net/pers. si la
1300 lei pentru persoane singure, in asa fel incat cetateanul sa plateasca tot 270 lei/Gcal. si nicidecum 399,21 lei. Pentru ca, dupa
cum stiti, grila de venituri era crescanda si am dat-o si noi invers in asa fel incat sa se echilibreze pe undeva, sa ramana la 270
lei/Gcal. Ati fost toti de acord si am votat treaba aceasta.
In conditiile in care, din aproape 18000 de locuitori din municipiul Focsani, 6000 de familii beneficiaza de acest ajutor, deci, ar fi trebuit
sa plateasca 270 lei/Gcal., iar restul, 399,21 lei/Gcal.
Prefectura, nu a fost de acord. Am explicat si am spus treaba aceasta din momentul in care am inceput sa calculam aceste ajutoare.
Nu stim ce efort va fi din partea Primariei pentru ca, schimbandu-se datele problemei, plecand de la 615 si ajungand la 786 si noi
implicit am ajuns la 1000, nu stim cati vor beneficia si ce valoare va trebui sa dam practic din bugetul local.
Prefectura ne-a respins, au facut contestatie si ne-au dus la 203 lei/Gcal.
Ce se intampla, sunt cateva lucruri care din punctul meu de vedere nu sunt normale.
Una, ducandu-ne la 203 lei/Gcal. punem in pericol acest proiect de reabilitare termica. Noi, este adevarat, am votat 270 lei/Gcal. E
acest pret 225 sub care nu avem voie sa coboram asa sunt datele puse in proiect.
A doua, micsorand valoarea aceasta pe care trebuie sa o plateasca cetateanul, noi nu facem altceva decat, luam bani de la bugetul
local si ajutam Ministerul Muncii, pentru ca efortul din punctul de vedere financiar al Ministerului Muncii scade, in conditiile in care
Gcal. scade. Efortul cade pe umerii nostri.
A treia, care mie mi se pare cea mai importanta, si as vrea sa stie si cetatenii lucrul aceasta.
In conditiile in care Prefectura pierde acest proces, pe lunile noiembrie si decembrie, urmeaza imediat facturarea lunii decembrie,
pentru ca jumatate din luna octombrie a fost facturata la 270 lei/Gcal. Prefectura a atacat aceste dispozitii, incepand cu data de 1
noiembrie si in aceste conditii, noi a trebuit sa facem toate calculele pe 203 lei/Gcal.
Daca cumva, Prefectura va pierde acest proces, atunci, cineva va trebui sa plateasca diferenta de pret, de la 203 lei la 399,21 lei.
Cine o sa plateasca, Prefectura sau cetateanul?
O sa ne trezim la un moment dat, ca cetateanul care beneficiaza de sistem centralizat, va plati factura lunii curente si diferenta de pret
de la 203 lei la 399,21 lei. Acesta este cel mai periculos lucru care se poate intampla.
In sedinta de buget, am spus in felul urmator, lasati-ne sa ne facem bugetul pe anul 2012, in conditiile in care am facut proiectul pentru
anul 2012, vedem ce cheltuieli avem ne putem da seama atunci cu cat putem noi sa venim sa suportam aceasta Gcal.
Vreau sa fa informez ca anul acesta, Primaria municipiului Focsani, a platit 198 miliarde lei subventie la caldura. Pana la aceasta data,
noi am platit 198 miliarde lei, bani vechi. Ne putem permite la anul sa mai platim aproape 200 milierde lei, in conditiile in care avem de
sustinut proiectele europene de la Scoala nr.9, PIDU din Sud, reabilitarea termica a centralei si retelelor si cred ca pana la sfarsitul
anului vom semna si cu Colegiul Unirea ?
Din cauza aceasta cred ca va trebui sa ne facem cateva socoteli sa vedem cat putem sa suportam si unde sa putem duce aceasta
Gcal.”.

Dl. consilier Neagu Nistoroiu: „eu as pune o intrebare. Daca tot s-a propus acest proiect, nu am vazut in anexa, sau poate nu am auzit
eu, nu s-a facut nici o trimitere, de unde bani.
Au venit cumva dumnealor s au spus ca vor sustine prin ministere sau va aduce vreun domn deputat PD-L sau senator in urmatoarea
perioada vreo suma de bani, pentru a ajuta acest proiect.
Macar, cum s-a procedat la Brasov, la Botosani, la Piatra Neamt, deci, se pot lua exemple”.

Dl. consilier Neculai Tanase: „dl.Primar a spus in mare parte exact asa cum s-a intamplat. Majoritatea din Consiliul Local au propus
399,21 lei/Gcal, noi am zis sa mentinem acea hotarare 341, in care am spus ca facem o marire graduala, a pretului, iar pentru 2012
pretul trebuie sa fie de 225,97, exact cum propunem prin proiect.
Insa, cum spuneti dvs., stiti, ca pentru a depune acel dosar pentru reabilitarea centralei, trebuiesc indeplinite niste conditii si nu poti sa
faci marire de pret fara sa tii cont de veniturile populatiei.
Factura nu trebuie sa depaseasca 8% din venitul populatiei, factura pe energie termica. Tocmai, prin acesta hotarare s-a tinut cont de
posibilitatea cetatenilor din Focsani si atunci, noi trebuie sa tinem cont in continuare, nu putem sa-i lasam asa deodata, gata, va
descurcati.
Dupa cum stiti foarte bine, noi am incercat o marire graduala a Gcal. si de fiecare data
ne-am lovit de pozitia dvs., probabil, pentru binele cetatenilor, poate si populist, dar, am ajuns in acest punct in care nu putem sa
facem o crestere brusca, de 400, cum propuneti dvs. Iar Prefectura, mi se pare normal sa reactioneze la acel pret care este
megalomanic. Haideti sa fim seriosi.
Daca este sa ne gandim, dl.Popescu, de la ENET, a propus din cate imi aduc aminte, un pret de 500 lei/Gcal., iar ANRE-ul nu a putut
sa accepte asemenea pret pentru ca sunt foarte multe cheltuieli eligibile. Asta datorita faptului ca nu s-au facut investitii in centrala,
datorita retelei de distributie, si atunci, daca dupa atatia ani de zile, daca nu s-au facut investitiile necesare, nu putem deodata sa
facem aceasta crestere brusca, de 400 lei/Gcal. Este imposibil.
Stiu ca este o povara pentru bugetul municipiului Focsani, fara discutie, dar trebuie sa tinem cont si de cetateni. Suntem intr-o
perioada de criza, economia nu mai duduie, vedeti ce se intampla in toata Europa”.



Dl. consilier Vasile Dobre: „d-le consilier Tanase, eu cred ca noi suntem de acord in principiu, ca este o povara pe umerii unor cetateni
din municipiul Focsani, dar nu sunteti de acord ca aceasta povara sa o impartim cumva, pe din doua. Adica, pe de o parte, bugetul
Primariei municipiului Focsani si pe de alta parte bugetul centralizat al acestei tari ?
Cred ca dvs. ati putea sa faceti mai mult in aceasta directie, dat fiind faptul ca sunteti reprezentantii principalului partid aflat la putere in
Romania si este bine sa ne amintim cu totii ca guvernul nostru a redus in totalitate, a scos practic subventia acordata cetatenilor pe
aceasta problema, care reprezinta, incalzirea populatiei din Romania. Probabil, din motive intemeiate ma gandesc, cum si noi facem
aici, pentru ca ne uitam in fundul sacului si vedem ca nu se mai gaseste nimic acum. Asta pe de o parte.
Pe de alta parte, ar trebui sa intelegem cu totii, faptul ca 50% sau in jur de 50% din cetatenii municipiului Focsani, in momentul de fata
nu au nici o treaba cu sistemul centralizat de producere si distributie a energiei termice, deci, nu sunt racordati la ENET. Platesc taxe
si impozite si ne-au solicitat de fiecare data, sa facem altceva cu acesti bani cu care acesti cetateni ii platesc la bugetul Primariei
municipiului Focsani.
Spunea dl. Primar un pic mai inainte ca, din 17800 de locuinte racordate la ENET, 6000 locuinte primesc ajutoare de caldura si iata ca
acest cuantum a fost majorat prin grija Consiliului Local , prin grija Primariei municipiului Focsani peste ceea ce a putut sa ofere
bugetul national, ajungand la 1000 de la 680, pentru familii cu mai mult de 2 persoane sau mai mult de o persoana si la 1300 la
familiile cu o singura persoana.
In aceste conditii, si dat fiind faptul ca sacul este gol si necesitatile sunt foarte mari nu credem ca ar trebuie sa ne prioritizam altfel,
acest buget pe care il avem? Eu cred ca, da.
Si atunci, si dvs. ati dorit in anii trecuti, sa facem o majorare, e adevarat, esalonata, dar pana la urma, tot aici s-ar fi ajuns. Si tot facem
acest lucru esalonat, adica, supunem poporul acesta, iar daca ne referim la cetatenii municipiului, la o durere continua care nu se mai
termina niciodata.
Sa intelegem odata, ca nu mai putem continua asa. Sa avem in vedere ca, pretul de producere a unei Gcal. din Focsani, costa 450 lei,
din datele furnizate de ENET. Deci, unde ne aflam? 203 – 450, restul, fie este pierdere, fie trebuie suportata de catre cineva, aceasta
diferenta trebuie suportata de cineva. Cine o suporta, cand si de unde?
Nu intelegem ca nu se mai poate merge cu populisme, chiar nu se mai poate merge asa orbeste, chiar trebuie, indiferent ca suntem
de stanga, de dreapta, trebuie sa spunem lucrurilor pe fata. Sa spunem: stop, nu se mai poate.
Imi cer scuze, dar, chiar nu se mai poate”.

Dl. Presedinte de sedinta Bogdan Emilian Matisan


